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Rada Miejska Gminy Osieczna 

  

P R O T O K Ó Ł   NR  LVII.2023 

obrad LVII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 28 listopada 2023 r.                                

w Urzędzie Gminy Osieczna  

 

Obrady rozpoczęto 28 listopada  2023 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:11 tego samego 

dnia.  

 

Obradom LVII sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna                    

Pan Roman Lewicki.  

 

Na stan 15 Radnych w obradach LVII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło              

15  Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Józef Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Robert Przemysław Jaraczewski 

6. Paula Maria Juskowiak 

7. Jakub Jacek Kolberg 

8. Marek Kozak 

9. Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Roman Paweł Lewicki 

11. Sebastian Łagoda 

12. Mariusz Marek Mikołajczak 

13. Ewa Pietraszewska 

14. Przemysław Marek Skowronek 

15. Robert Krzysztof Skrzypek  

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Dokonał otwarcia obrad LVII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna i wszystkich serdecznie 

powitał, szczególnie nowo wybranych sołtysów, którzy po raz pierwszy są w tym gronie.  

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Stwierdził, że Rada Miejska Gminy Osieczna wstawiła się w pełnym składzie.  

Rada posiada wymagane quorum, podejmowane decyzje będą prawnie wiążące.  

Lista obecności Radnych Rady Miejskiej Gminy Osieczna na LVII sesji w dniu 28 listopada 

2023 r. stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności zaproszonych Gości na LVII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                                   

w dniu 28 listopada a 2023 r. stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3. Informacja o porządku obrad LVII sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    

Złożył kondolencje Panu Radnemu Markowi Kozakowi z powodu śmierci mamy. 

Powiedział, że kilka dni temu dotarła do niego informacja o śmierci Pani Doktor Jolanty 

Lisieckiej, która przez dziesiątki lat miała wpływ na zdrowie mieszkańców. Zaproponował,         

by w kolejnym numerze gazetki znalazła się krótka informacja o Pani Doktor.  



2 
 

Radni minutą ciszy uczcili pamięć o Pani Doktor Lisieckiej.  

Przewodniczący informował, że do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono                       

propozycji zmian.  

Zapytał Radnych, czy mają uwagi do proponowanego porządku obrad. Uwag nie zgłoszono.  

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał Radnych, czy mają uwagi do protokołu z obrad poprzedniej sesji, ponieważ uwag nie 

wniesiono Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. 

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Wyniki głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Informował, że: 

− co poniedziałek w sali sesyjnej Urzędu Gminy pełni dyżury, między godziną 14                            

a 15:15, na które serdecznie zaprasza, 

− brał udział w posiedzeniach komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna, 

− wziął udział w zebraniu mieszkańców miasta Osieczna,   

− wraz z Panem Burmistrzem uczestniczył w sesji Związku Międzygminnego 

Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich we Wschowie, 

− wspólnie z gronem radnych uczestniczył w tradycyjnym zapalaniu zniczy na grobach 

byłych radnych. 

Ad. 6. Informacja Komisji Budżetu, Gospodarki Rolnictwa i Ochrony Środowiska                          

o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska                       

Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska w okresie 

międzysesyjnym, tj. od 27 października do 28 listopada 2023 r., obradowała na 2 (dwóch) 

posiedzeniach w dniu 9 i 23 listopada.  

W dniu 9 listopada br. Komisja zapoznała się z informacją o funkcjonowaniu Gminnego 

Zakładu Komunalnego w Osiecznej oraz udała się na wizytację oczyszczalni ścieków                            

w Osiecznej, gdzie członkowie Komisji zapoznali się z procesem technologicznym 

oczyszczania ścieków.  

W dniu 23 listopada br., na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna, 

komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Informacja Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska o posiedzeniach               

w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad. 7. Informacja stałych komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna o posiedzeniach                        

w okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska                       

Pan Jarosław Glapiak: 

Informował, że Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Komisja 

Rewizyjna, Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Komisja Skarg, Wniosków                         

i Petycji w okresie międzysesyjnym obradowały na 1 (jednym) wspólnym posiedzeniu w dniu  

23 listopada 2023 r.  

Tematem posiedzenia było: 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Osieczna na 2024 rok. 
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Komisje po zadaniu pytań i udzieleniu odpowiedzi oraz wyjaśnień przez Burmistrza                            

i Skarbnika Gminy Osieczna nie zgłosiły wniosków do projektu budżetu na 2024 rok.                          

W głosowaniu członkowie stałych komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Informacja stałych komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna o posiedzeniach w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 8. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Informował, że w okresie międzysesyjnym: 

− uczestniczył w posiedzeniu zarządu oraz w sesji Związku Międzygminnego 

Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich we Wschowie, 

− przeprowadzone zostały wybory sołeckie w kolejnych miejscowościach naszej Gminy, 

− brał udział w uroczystości z okazji 25-lecia Koła Diabetyków w Osiecznej, 

− uczestniczył w gminnych obchodach Narodowego Święta Niepodległości, które odbyły 

się w Centrum Kultury i Biblioteka w Osiecznej, 

− wspólnie z Panią Skarbnik, Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska                                      

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, podpisał umowę pożyczki na budowę instalacji 

fotowoltaicznych, 

− w imieniu Pana Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej wręczył medale za długoletnie 

pożycie małżeńskie, 

− wręczył jednorazowe świadczenia w ramach programu „Senior +”, 

− realizując program „Korpus Wsparcia Seniorów” dla najbardziej potrzebujących 

seniorów przekazaliśmy opaski bezpieczeństwa, 

− brał udział w posiedzeniach komisji Rady Miejskiej. 

Ponadto:  

1) w zakresie zaopatrzenia mieszkańców Gminy w wodę prowadzone są równolegle                      

4 postępowania, tj.: o uzyskanie pozwolenia wodno-prawnego na pobór wody z ujęcia 

we Frankowie – tutaj firma zewnętrzna kończy przygotowanie operatu wodno-

prawnego, który następnie zostanie zatwierdzony przez Wody Polskie i będzie to już 

ostatni dokument umożliwiający pobór wody z ujęcia. Kolejnym toczącym się 

postępowaniem jest działanie zmierzające do uzyskania pozwolenia na budowę stacji 

uzdatniania wody na w/w ujęciu. Opracowany został projekt budowlany, który wraz        

z wnioskiem przekażemy do Starosty Leszczyńskiego. Zakończono opracowanie 

projektu budowlanego na budowę sieci wodociągowej z Frankowa do Kąkolewa. 

Projekt aktualnie jest po uzgodnieniu przez Zespół Uzgadniania Dokumentacji                              

i również umożliwia wystąpienie o stosowne pozwolenie na budowę. Ostatnim 

postępowaniem w zakresie omawianego punktu jest planowane ujęcie w m. Osieczna. 

Tutaj wydana została decyzja zatwierdzająca podział działki. Decyzja ta nie jest 

jeszcze ostateczną – stąd, aby kontynuować postępowanie musimy czekać na jej 

ostateczność, 

2) w postępowaniu dotyczącym przygotowania do sprzedaży budynku mieszkalnego, 

wielorodzinnego znajdującego się w Osiecznej przy ul. Leszczyńskiej 17, zlecone 

zostały operaty szacunkowe i dokumentacje charakterystyki energetycznej dla 4 

samodzielnych lokali mieszkalnych mieszczących się w budynku, 

3) rozpoczęliśmy wysyłanie zawiadomień o wszczęciu postępowania w sprawie 

naliczania opłaty adiacenckiej, właścicielom działek znajdujących się na 

Stanisławówce, 

4) w ramach programu „Polski Ład” obejmującego budowę kanalizacji sanitarnej                                 

w miejscowościach: Drzeczkowo, Popowo Wonieskie oraz Ziemnice, stopień 
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zaawansowania robót w zakresie ułożonych sieci w miejscowości Drzeczkowo szacuje 

się na 30%, w Popowie Wonieskim na 60%, a w Ziemnicach jako, że Wykonawca 

robót najpóźniej uzyskał pozwolenie na budowę, roboty zostały rozpoczęte w miesiącu 

listopadzie, 

5) procedowanie przejęcia od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, Oddział                           

w Poznaniu działki znajdującej się w Drzeczkowie zostało zakończone. Gmina stała 

się jej właścicielem, co umożliwi Wykonawcy robót zlokalizować planowaną budowę 

oczyszczalni ścieków, 

6) Gmina zakupiła od Gminnej Spółdzielni SCH w Osiecznej działkę przy ul. Osiedle                     

w Osiecznej na której znajduje się przepompownia ścieków sanitarnych, 

7)  aktualnie ENEA montuje punkty poboru energii dla przepompowni i lokalnych 

oczyszczalni ścieków w miejscowościach Drzeczkowo, Popowo Wonieskie                                  

i Ziemnice, 

8) na podstawie posiadanego programu funkcjonalno-użytkowego przygotowywana jest 

dokumentacja umożliwiająca ogłoszenie przetargu w formule „zaprojektuj                             

i wybuduj” na budowę kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Wojnowice. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał o kwestię ujęcia wody we Frankowie – czy dzisiaj wiadomo ile wody dziennie będzie 

można pobrać, czy rozstrzygnie to dopiero pozwolenie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że według prognoz do 35 m3 na godzinę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, co się dzieje wokół potencjalnego ujęcia wody przy Stanisławówce. Wiemy, że jest 

tam spór prawny między właścicielem gruntu a Gminą. Czy to, co Pan Burmistrz dzisiaj 

powiedział oznacza, że przeszliśmy następny etap z sukcesem i jesteśmy bliżej zakupu tego 

gruntu. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Odpowiedział, że tak. Pierwszy etap przeszliśmy pozytywnie, czyli wstępny projekt podziału 

został zatwierdzony. Było odwołanie, ale postanowienie utrzymano w mocy. Kolejnym 

krokiem jest decyzja podziałowa. Ta decyzja została już wydana, ale nie upłynął jeszcze okres 

14 dni, który świadczy o ostateczności. Jeżeli w tym czasie nie będzie odwołania, przystąpimy 

do kolejnego działania zmierzającego w efekcie końcowym do wykupu tej działki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nawiązując do ostatniego wspólnego posiedzenia komisji informował, że Pan Burmistrz 

zgodził się na to by Gmina wystąpiła do INEI w sprawie rozwoju sieci światłowodowej                              

i do PGNiG w sprawie dostępu do gazu i możliwość podłączenia się do sieci.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że w Świerczynie, odbyło się spotkanie Rady Sołeckiej i na nowym osiedlu są                    

24 osoby chętne do podłączenia się do światłowodów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że mówił o tym nie tylko w kontekście Osiecznej, tylko w imieniu całej Gminy.  

Ad. 9. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych przez:  

a) radnych 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że Urząd Skarbowy w Lesznie poinformował, że w oświadczeń majątkowych                                   

za 2022 r. stwierdzono następujące nieprawidłowości:  

− Pan Zbigniew Forszpaniak wykazał przychody zamiast dochodów, 

− Pani Renata Helińska wykazała przychody zamiast dochodów, 

− Pan Robert Jaraczeski złożył oświadczenie na błędnym formularzu,                                 

nie uzupełnił w części A oświadczenia miejsca zatrudnienia, stanowisko lub 
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funkcja oraz w pkt. VI nie uzupełnił pozycji dotyczącej przedmiotu 

prowadzonej działalności, 

− zdaniem Urzędu Skarbowego mamy jakiegoś Pana Przemysława 

Jaraczewskiego, ale nie ma kogoś takiego, 

− Pani Paula Juskowiak wykazała inną wartość początkową zobowiązania niż                 

w poprzednim oświadczeniu, 

− Pan Jakub Kolberg wykazał przychody zamiast dochodów, 

− Pan Sebastian Łagoda złożył oświadczenie na błędnym formularzu,                                

nie uzupełnił środków w walucie PLN, 

− Pan Mariusz Mikołajczak podał błędnie tytuł prawny nieruchomości, 

− Pani Ewa Pietraszewska złożyła oświadczenie na błędnym formularzu, 

− Pan Robert Skrzypek nie podał powierzchni dla wykazanych innych 

nieruchomości.  

Te nieprawidłowości zostały już naprawione. 

Jeśli chodzi o oświadczenie majątkowe Pana Burmistrza i Przewodniczącego Rady 

Miejskiej nie otrzymaliśmy żadnej informacji od Pana Wojewody. 

Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych Radnych stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

b) pracowników samorządowych 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że pracownicy samorządowi oraz kierownicy jednostek organizacyjnych 

naszej Gminy złożyli oświadczenia, które zostały zweryfikowane i Naczelnik Urzędu 

Skarbowego w Lesznie wskazał następujące nieścisłości: 

− Pan Stefan Kuśnierek w oświadczeniu wykazał dochody różniące się od dochodów 

wykazanych w zeznaniu rocznym, 

− Pana Marcin Kondracki nie dołączył kopii załącznika PIT-O do złożenia 

oświadczenia majątkowego, 

− Pan Zbigniew Schulz  w oświadczeniu wykazał przychód zamiast dochodu, 

− Pan Stanisław Lenartowicz nie podał w oświadczeniu adresu posiadanej działki 

oraz wykazał dochody różniące się od dochodów wykazanych w zeznaniu 

rocznym, 

− Pani Alina Żalik w oświadczeniu wykazała dochody różniące się od dochodów 

wykazanych w zeznaniu rocznym i nie dołączyła kopii wszystkich złożonych 

zeznań rocznych, 

− Pan Jacek Matecki w oświadczeniu wykazał adres różniący się od wykazanego                   

w zeznaniu rocznym,  

− Pani Katarzyna Skrzypek nie wypełniła pola przychód, dochód. 

Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych pracowników samorządowych stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Ad. 10. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jakub Kolberg: 

Powiedział, że w dniu 28 września 2023 r. (w imieniu mieszkańców osiedla „Stanisławówka”) 

złożył za pośrednictwem Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Leszczyńskiego Pana 

Remigiusza Leciejewskiego wniosek do Pana Starosty.  

Pismo dotyczyło budowy przejścia dla pieszych przy skrzyżowaniu ul. Łoniewskiej (droga 

powiatowa 4791P) z ul. dr. Bronisława Świderskiego (droga gminna), które służyłoby poprawie 

bezpieczeństwa mieszkańców oraz osób korzystających z atrakcji turystycznej jaką jest 

platforma widokowa Jagoda II. W dniu 7 listopada 2023 roku otrzymał odpowiedź, z której 

jasno wynika, że budowę przejścia uniemożliwia brak odpowiedniej infrastruktury. 
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Z uwagi na powyższe zwrócił się z prośbą o zajęcie stanowiska w przedstawionej sprawie.                                 

Do interpelacji dołącza się korespondencję odnoszącą się do wyżej opisanego problemu,                     

tj.: wniosek do Starostwa Powiatowego w Lesznie oraz odpowiedź Zarządu Dróg 

Powiatowych. 

Interpelacja Pana Radnego Jakuba Kolberga stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Ad. 11. Zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

W trybie przewidzianym dla zapytań prosił o odpowiedź na pytanie – dlaczego nie ma już 

możliwości badania wskazań czterech czujników jakości powietrza, które od kilku lat 

monitorowały stan powietrza w czterech lokalizacjach naszej Gminy. Zaznaczył, że kilka lat 

temu miał okazję przedstawić pomysł zainstalowania czujników powietrza w naszej Gminie. 

Dzięki aplikacji, która informowała monitorujących o jakości powietrza, mogliśmy jako Gmina 

łatwiej rozmawiać o problemie zanieczyszczeń naszego lokalnego środowiska, co wielokrotnie 

czyniliśmy. Wyniki i wskazania czujników były też argumentem i impulsem do wprowadzenia 

programu dofinansowania wymiany pieców. Funkcjonowanie czujników miało walor 

edukacyjny. Dzięki danym z czujników można było w szkołach szukać odpowiedzi, jak 

redukować zanieczyszczenia powietrza, jeszcze ciekawiej i rzetelniej rozmawiać o wartości 

czystego środowiska, w którym żyjemy. Dlatego, w sytuacji kiedy nie widać już na stronie 

osieczna.pl i w aplikacji Airly wskazań czujników w naszej Gminie, kieruje do Pana Burmistrza 

niniejsze pytanie. Jednocześnie Przewodniczący wyraził nadzieje, że Pan Burmistrz nie podjął 

decyzji o „wyłączeniu” czujników bez jakiejkolwiek konsultacji z Radnymi, choćby z Komisją 

Ochrony Środowiska, czy chociażby bez poinformowania właściwej komisji. 

Zapytanie Pana Przewodniczącego Romana Lewickiego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V.35.2019 Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna z dnia 7 lutego 2019 r. w sprawie zasad udzielania jednorazowego świadczenia      

z tytułu ukończenia 75. roku życia „Program Senior+”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że Pan Burmistrz na poprzedniej komisji informował o tym projekcie. 

Wprowadzono go ze względu na dwa aspekty – spadającą wartość pieniądza oraz procedurę 

uproszczenia przyznawania tego świadczenia.  

Zapytał, czy koś chciałby o coś dopytać. Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały                               

nr V.35.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 7 lutego 2019 r. w sprawie zasad 

udzielania jednorazowego świadczenia z tytułu ukończenia 75. roku życia „Program Senior+” 

stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr LVII.409.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 listopada 2023 r.                              

w sprawie zmiany uchwały nr V.35.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 7 lutego 2019 

r. w sprawie zasad udzielania jednorazowego świadczenia z tytułu ukończenia 75. roku życia 

„Program Senior+” stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2021-

2023, Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2021-2024 dla Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie podjęcia przedmiotowej uchwały.  

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 
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Wynik głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania                  

z realizacji w latach 2021-2023, Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2021-2024 

dla Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr LVII.410.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 listopada 2023 r.                              

w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w latach 2021-2023, Gminnego Programu Opieki 

nad Zabytkami na lata 2021-2024 dla Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

„Posiłek   w szkole i w domu w Gminie Osieczna” na lata 2024-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie podjęcia przedmiotowej uchwały.  

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu osłonowego „Posiłek   w szkole i w domu w Gminie Osieczna” na lata 2024-2028 

stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr LVII.411.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 listopada 2023 r.                               

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek   w szkole i w domu w 

Gminie Osieczna” na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej w ramach wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie podjęcia przedmiotowej uchwały.  

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik                          

nr 16 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr LVII.412.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 listopada 2023 r.                        

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały, który wyznacza nowo wybranych sołtysów                           

i przewodniczącego Zarządu Osiedla Miasta Osieczna do poboru podatków.                                           

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie podjęcia przedmiotowej uchwały.  

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie. 
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Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie poboru podatków i opłat w 

drodze inkasa stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr LVII.413.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 listopada 2023 r.                        

w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna                        

na 2023 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oddał głos Pani Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Powiedziała, że autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna do projektu uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Osiecznej na 2023 rok dotyczą zwiększenia dotacji                   

dla Centrum Kultury i Biblioteka na działalność kulturową o kwotę 30.000,00 zł.                

Jednocześnie o zmniejszenie na działalność biblioteczną o kwotę 30.000,00 zł. Jest to 

przesunięcie pomiędzy paragrafami.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podziękował za informację i poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawek.  

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  

Wyniki głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia wniesionych propozycji autopoprawek                    

do uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2023 rok stanowi 

załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2023 rok stanowią załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Powiedziała, że zaproponowane przez Burmistrza zmiany w uchwale budżetowej dotyczą 

zwiększenia dochodów o kwotę 181.384,00 zł, zmniejszenia wydatków o kwotę 1.818.616,00 

zł oraz zwiększenia rozchodów o kwotę 2.000.000,00 zł.  

Po stronie dochodowej proponuje się m. in.: 

− zwiększenie o kwotę 221.784,00 zł w związku z uzupełnieniem subwencji ogólnej, 

− zmniejszenie o kwotę 40.400,00 z k z tytułu niższego przewidywanego wykonania, 

Po stronie wydatkowej proponuje się m.in.: 
a) zmniejszeniu wydatków na zadaniach pn.: 

− „Budowa sieci wodociągowej Frankowo-Kąkolewo” na kwotę 450.216,00 zł, 

− „Rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Gminy” na kwotę 280.000,00 zł, 

− „Budowa chodnika w Osiecznej wraz z towarzyszącą infrastrukturą” na kwotę 

200.000,00 zł, 

− „Rewitalizacja centrum Osiecznej” na kwotę 250.000,00 zł, 

− „Budowa instalacji fotowoltaicznych na terenie Gminy Osieczna” na kwotę 

960.000,00 zł, 

b) zwiększeniu wydatków na zadaniu pn.: „Przebudowa dróg gminnych” na kwotę 300.000,00 

zł, 

c) wprowadzeniu zadań pn.: 

− „Wykonanie monitoringu działki nr 109 – obręb Łoniewo, stanowiącej własność 

Gminy Osieczna” na kwotę 12.000,00 zł, 

− „Zakup iluminacji świątecznych” na kwotę 40.000,00 zł. 

Po stronie rozchodów proponuje się zwiększenie spłat otrzymanej pożyczki z WFOŚiGW                        

o kwotę 2.000.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rozpoczął głosowanie w sprawie podjęcia uchwały z przyjętymi wcześniej autopoprawkami. 
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W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2023 rok stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr LVII.414.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 listopada 2023 r.                            

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2023 rok stanowi załącznik                          

nr 23 do niniejszego protokołu. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2023-2028.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad podjęciem uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Wynik głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2023-2028 stanowi załącznik nr 24                               

do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr LVII.415.2023 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 listopada 2023 r.                             

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2023-2028 

stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Ad. 19. Wolne wnioski i informacje.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy mniejsze miejscowości Gminy mogą liczyć, w tym roku, na iluminację świąteczne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W kwestii iluminacji świetlnej – zapytał, czy konieczne jest wydawanie 40.000,00 zł.  

Cieszyłby się jakby nie trzeba było nic dokupywać.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Zgłosił, że w miejscowość Wojnowice nie działa oświetlenie uliczne. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Podziękowała za dwie lampy, o które wnioskowała przy wjeździe do Osiecznej.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek:  

Powiedział, że w marcu zadał Panu Burmistrzowi pytanie dotyczące stypendiów sportowych, 

na które otrzymał odpowiedź, ale ma wątpliwości co do pewnych kwestii. W przedmiotowej 

odpowiedzi otrzymał tabelę, w której wykazane jest jedenaście stypendiów przyznanych                       

na kwotę 1.500,00 zł. W piśmie przewodnim Pan Burmistrz informował, że stypendia sportowe 

na rok 2023 zostały przyznane na okres 6 miesięcy, tj. od kwietnia do września 2023 r.                 

Paragraf 6 załącznika nr 1 do uchwały Rady Miejskiej Gminy Osieczna  nr XII.86.2019 z dnia 

22 października 2019 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków, zasad, trybu 

przyznawania i pozbawiania, rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, ma brzmienie:  

„1. Wysokość środków finansowych przeznaczonych na stypendia sportowe będzie corocznie 

określana w uchwale budżetowej. 

2.  Stypendium sportowe przyznaje się w formie pieniężnej. 

3. Wysokość stypendium sportowego jest uzależniona od osiągniętego wysokiego wyniku 

sportowego, kwoty zapisanej na ten cel w budżecie Gminy oraz od liczby zawodników 

spełniających warunki do otrzymania stypendium sportowego, jednak nie może wynosić mniej 

niż: 300 zł brutto i nie więcej niż 2.500 zł brutto miesięcznie.” 
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Teraz jeżeli kwotę 1.500,00 zł podzielimy przez 6 miesięcy, wychodzi 250,00 zł, czyli mniej 

niż 300,00 zł i jest to niezgodne z załącznikiem – poprosił o wyjaśnienia.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przypomniał, że ostatnio prosił o przygotowanie informacji - ile Gmina spodziewa się 

dodatkowego przychodu po podwyżkach podatków oraz jaka jest planowana kwota 

przeznaczona na 13% podwyżki dla pracowników samorządowych.  

Na zakończenie nawiązał (do trwającej już kilka lat) procedury inwestycyjnej dotyczącej 

budowy chodnika przy drodze 432. Pan Burmistrz ostatnio powiedział coś takiego, że w wyniku 

tego, że nie doszliśmy do porozumienia z WZDW (zarządcą drogi), chodnik będzie miał 

przerwę – poprosił o uściślenie tej informacji. 

Ad. 20. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że odpowiedź na interpelację i pisemne zapytanie Pana Przewodniczącego zostanie 

udzielona w określonym terminie.  

Jeżeli chodzi o iluminacje świąteczne – uzgodniliśmy, że one będą w tym roku. Jak się pewne 

dobro użytkuje to trzeba wymieniać, naprawiać albo też ubytkować i stąd ten wniosek                               

o zwiększenie kwotowania środków na to wydarzenie. Iluminacje we wszystkich naszych 

miejscowościach były i wracamy do tego. Jeśli chodzi o liczbę tychże w poszczególnych 

miejscowościach jest ona proporcjonalna do wielkości miejscowości. 

Burmistrz odpowiadając na uwagę Pana Radnego Zbigniewa Forszpaniaka powiedział,                          

że awaria oświetlenia została już zgłoszona.  

Pan Radny Przemysław Skowronek tyle szczegółów zawarł w swojej uwadze dotyczącej 

stypendiów sportowych, że Pan Burmistrz odniesie się do tego w terminie późniejszym.  

Jeżeli chodzi o zapytanie Pana Przewodniczącego Romana Lewickiego o chodnik przy 

obwodnicy Pan Burmistrz podtrzymał to, o czym mówił i poprosił, aby Pan Burmistrz 

Kuśnierek zabrał głos w tej sprawie. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Powiedział, że jest tak, jak Pan Burmistrz to przedstawił. Wynika to z faktu posiadanych 

własności. Chodnik będzie pobudowany w obrębie pasa ulicy Okulickiego, która jest 

własnością Gminy. Potem jak się kończy pas ulicy Okulickiego rozpoczyna się własność 

Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. Ta własność pasa drogowego graniczy                           

z posesją prywatną i potem od wysokości ulicy Łącko znowuż jest grunt stanowiący własność 

Gminy, czyli będzie „Gmina, przerwa, Gmina”. Chodnik zakończy się na wysokości końca 

naszego umownie nazwanego gruzowiska, bo tam kończy się nasza własność. Przerwa 

pomiędzy ulicą Okulickiego a ulicą Łącko wyniesie około 50-70 metrów.  

Budujemy chodnik na swoim gruncie, a na nieswoim gruncie, z uwagi na postawione warunki 

– odstępujemy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podsumował, że powinniśmy zadbać o to, żeby mieszkańcy wiedzieli, że to nie my jesteśmy 

sprawcami tego zawirowania, bo jak ktoś pójdzie chodnikiem i nagle będzie 50 metrów 

przerwy, to powiem, że Burmistrz z Radnymi „zwariowali”. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział na dwa kolejne wnioski Pana Przewodniczącego dotyczące skutków 

proponowanych zapisów w projekcie budżetu. 

1. Skutki podwyżki wynagrodzeń w Urzędzie i jednostkach podległych brutto                     

(czyli wypłata netto, składki pracownika i składki pracodawcy) w skali roku 

wyniosą około 2.440.000 zł. Oczywiście przy założeniu, że wynagrodzenia dla 

grupy pedagogicznej nie zwiększą się ponad 12,3%. 
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2. Skutek uzgodnionych zmian w podatkach – w przypadku podatku od nieruchomości 

dla osób fizycznych ten wzrost skutkuje kwotą około 308.000 zł rocznie, natomiast 

w przypadku osób prawnych kwotą około 200.000 zł. 

Na zakończenie Pan Burmistrz informował o remoncie Zespołu Szkół w Osiecznej. Wspólnie 

z Panią Dyrektor wyodrębniliśmy pięć obszarów, które powinny być zrealizowane, tj.: 

1) wymiana grzejników – to zadanie wykona firma zewnętrzna, 

2) wymiana wykładzin – to zadanie również wykona firma zewnętrzna, 

3) remont schodów zewnętrznych, które biegną od sali gimnastycznej – to zadanie zlecimy 

naszej grupie remontowo-budowlanej, 

4) remont parkingu przy szkole, przy wejściu głównym po lewej stronie – to zadanie 

również wykona nasza grupa remontowo-budowlana, 

5) malowanie klatek schodowych oraz korytarzy – z tym zadaniem spróbują mierzyć                   

się nasi malarze. 

O kosztach będziemy stopniowo Państwa Radnych informować. 

Burmistrz informował, że do tej pory mieliśmy zadłużenie naszego Samorządu poprzez 

pożyczkę w całości spłacalną w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej. Na ten moment było to 2.000.000 zł. Dzisiaj poprzez decyzję Wysokiej Rady                                  

tę pożyczkę spłacimy jednorazowo. Mamy jeszcze dwie pożyczki, które wzięliśmy w tym roku 

na budowę odcinków kanalizacji sanitarnej oraz fotowoltakę. Suma tych dwóch pożyczek                     

wynosi 1.980.000 zł. Te dwie aktualne pożyczki są umarzalne, zgodnie z umowami zawartymi, 

do 30%. Finalnie na koniec spłacania tego zadłużenia będziemy mieć umorzenie w wysokości 

około 590.000 zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podziękował za te dobre informacje.  

Zapytał, czy wiadomo coś w sprawie przejścia dla pieszych przy drodze 432.  

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Powiedział, że mamy tam warunki techniczne dotyczące budowy tego przejścia, wydane przez 

WZDW.   

Nie ma problemu żebyśmy ich nie spełnili. Jest tylko jeden podstawowy problem. Nie mamy 

przejścia z obwodnicy na ulicę Frankiewicza, bo żeby przejść na ulicę Frankiewicza, musimy 

skorzystać z działki stanowiącej własność prywatną. Rozmawialiśmy z osobą, która 

ewentualnie mogłaby nam tę działkę sprzedać, ale mamy jednoznaczne stanowisko, - że nie 

sprzeda. Ta działka jest dla nas bardzo korzystna, bo jest szerokości wynosi około 3,5 metra, 

ale nie możemy się porozumieć. Jest jeszcze działka obok - szersza, ale tam do tej pory nie były 

uregulowane sprawy własności. Na dzisiaj już te sprawy własności są uregulowane, można by 

ewentualnie tam skorzystać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że aby to lepiej zrozumieć na najbliższym dyżurze poprosi, aby Pan Burmistrz mu 

to rozrysował. Rozumie to tak, że po drugiej stronie przechodząc od strony bloków na drugą 

stronę powinniśmy mieć swoją działkę, a jej nie mamy. 

Ad. 21. Zakończenie obrad LVII sesji Rady.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podziękował wszystkim zgromadzonym za uczestnictwo. Z powodu wyczerpania porządku 

obrad zakończył LVII sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

 

 

 

    Protokołowała                                                       Przewodniczący obrad 

  

   Marta Skorupka                                                                       Roman Lewicki
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